

Careum Congress 2014

17./18.03.2014, Basel

«Machtfaktor Patient 3.0» Patienten verändern das Gesicht des Gesundheitswesens

«The power of patients 3.0» Patients are changing the face of healthcare

Prof. Dr. Peter J. Schulz

Director of the Institute of Communication and Health, University of Lugano, Switzerland /
Leiter der Fakultät für Kommunikationswissenschaften des Instituts für Gesundheitskommunikation,
Universität Lugano, Schweiz

Curriculum Vitae (english)

Peter J. Schulz is Professor for Communication Theories and Health Communication at the School of Communication Sciences and director of the Institute of Communication and Health, University of Lugano (CH). His recent research and publications have focused on consumer health literacy and empowerment, argumentation in health communications, and the epidemiology of prescription drug misuse. Together with Paul Cobley he is editor of the *Handbook Series of Communication Sciences* (22 volumes), published by De Gruyter & Mouton. With Vish Viswanath, Harvard University, he is the editor of the International *Encyclopedia of Health Communication* (Wiley-Blackwell). Since 2010 he has been Deputy Editor of the journal *Patient Education & Counseling* (Elsevier). Since 2003 he is a Guest Professor at Virginia Tech University, USA. In 2011 he had been elected as a member of the Swiss National Science Foundation.

Curriculum Vitae (deutsch)

Peter J. Schulz ist Ordinarius für Kommunikationswissenschaften an der Universität Lugano. Er leitet an der dortigen Fakultät für Kommunikationswissenschaften das Institut für Gesundheitskommunikation ("Institute of Communication & Health"). Seine Forschungsschwerpunkte liegen im Bereich Gesundheitskompetenz und Empowerment von Patienten. Er ist, gemeinsam mit Paul Cobley, London, Herausgeber der Reihe *Handbook of Communication Science* (DeGruyter Mouton), Deputy Editor der Zeitschrift *Patient Education and Counseling* (Elsevier) sowie, gemeinsam mit Vish Viswanath, Harvard University, Herausgeber der *International Encyclopedia of Health Communication* (Wiley-Blackwell). Seit 2003 ist er Gastprofessor an der Virginia Tech University, USA. 2011 wurde er zum Forschungsrat im Schweizerischen Nationalfonds ernannt.